

The Honourable the Speaker of the Legislative Council then made the following Speech :

Gentlemen of the House of Assembly,

Speech of the Speaker of the Legislative Council.

I am commanded by His Excellency the Governor in Chief, to inform you, that being apprized of Mr. *Papineau's* absence, by which he has rendered himself unable to attend the service of the Assembly as Speaker, and being desirous that the public affairs may receive no delay, he gives leave to the Assembly to choose a new Speaker, and you are to present the person who shall be chosen to His Excellency in this House, tomorrow at two o'clock, for his approbation.

And the House being returned ;

The Mace laid under the Table.

The Deputy Serjeant at Arms came and brought the Mace, and laid it under the Table.

Mr. Bourdages proposed as Speaker.

Then *Jean Baptiste Taché*, Esquire, one of the Knights representing the County of *Cornwallis*, addressing himself to the Clerk, who standing up pointed to him and then sat down, proposed to the House, for their Speaker, *Louis Bourdages*, Esquire, in which Motion he was seconded by *Charles Richard Ogden*, Esquire, one of the Burgesses, representing the Borough of *Three-Rivers*

Debates arose, and the Question being called for, it was put by the Clerk.

The House divided :

Yeas 12

Nays 17

The Motion negatived.

So it passed in the Negative.

Mr. Viger proposed as Speaker.

Then *Jean Dessaulles*, Esquire, one of the Knights representing the County of *Richelieu*, stood up, and addressing himself in like manner to the Clerk, proposed to the House, for their Speaker, *Denis Benjamin Viger*, Esquire, in which Motion he was seconded by *Michel Clouet*, Esquire.

Mr. Taschereau proposed as Speaker.

*Joseph Rémy Vallières de St. Réal*, Esquire, one of the Citizens representing the Upper Town of *Quebec*, stood up, and addressing himself in like manner to the Clerk, proposed to the House, for their Speaker, *Jean Thomas Taschereau*, Esquire, in which Motion he was seconded by *Eustache Nicolas Lambert Dumont*, Esquire.

Mr. Vallières de St. Réal proposed as Speaker.

*Charles Richard Ogden*, Esquire, one of the Burgesses representing the Borough of *Three-Rivers*, stood up also, and addressing himself in like manner to the Clerk, proposed to the House, for their Speaker, *Joseph Rémy Vallières de St. Réal*, Esquire, in which Motion he was seconded by *Louis Bourdages*, Esquire.

After Debates in relation to the three last Gentlemen proposed, the Question was put by the Clerk,

That *Denis Benjamin Viger*, Esquire, do take the Chair of this House as Speaker.

The House divided :

Yeas 10

Nays 17

The Motion on Mr. Viger negatived.

So it passed in the Negative.

The Question was in like manner put by the Clerk,

That *Jean Thomas Taschereau*, Esquire, do take the Chair of this House as Speaker.

The House again divided :

Yeas 11

Nays 16

The Motion on Mr. Taschereau negatived.

So it also passed in the Negative.

Mr. Vallières de St. Réal chosen Speaker.

The House then unanimously calling on Mr. *Vallières de St. Réal* to take the Chair, he was conducted there to by Mr. *Ogden* and Mr. *Bourdages*, where being placed,

L'Honorable Orateur du Conseil Législatif a alors fait le Discours suivant :

Messieurs de la Chambre d'Assemblée,

Il m'est ordonné par Son Excellence le Gouverneur en Chef de vous dire, qu'étant informé de l'absence de Monsieur *Papineau*, par laquelle il s'est rendu incapable de remplir son devoir comme Orateur de la Chambre d'Assemblée, Son Excellence désirant que les affaires publiques ne reçoivent aucun délai, permet à la Chambre d'Assemblée de choisir un Orateur nouveau ; et que, dans cette Chambre, demain à deux heures, vous présentiez à Son Excellence pour son approbation la personne qui sera ainsi choisie.

Discours de l'Orateur du Conseil Législatif.

Et la Chambre étant de retour ;

Le Député Sergent d'Armes est venu apporter la Masse, et l'a mise sous la Table.

La Masse mise sous la Table.

Alors *Jean Baptiste Taché*, Ecuyer, un des Chevaliers représentant le Comté de *Cornwallis*, s'adressant au Greffier, qui, se levant, l'a fait remarquer, et ensuite s'est assis, a proposé à la Chambre pour son Orateur *Louis Bourdages*, Ecuyer, dans laquelle Motion il a été secondé par *Charles Richard Ogden*, Ecuyer, un des Bourgeois représentant le Bourg des *Trois-Rivières*.

Mr. Bourdages proposé comme Orateur.

Il s'est élevé des Débats, et la Question étant demandée, elle a été mise par le Greffier.

La Chambre s'est divisée :

Pour 12

Contre 17

Ainsi elle a passé dans la Négative.

La Motion négative.

Alors *Jean Dessaulles*, Ecuyer, un des Chevaliers représentant le Comté de *Richelieu*, s'est levé, et s'adressant de la même manière au Greffier, a proposé à la Chambre pour son Orateur, *Denis Benjamin Viger*, Ecuyer, dans laquelle Motion il a été secondé par *Michel Clouet*, Ecuyer.

Mr. Viger proposé comme Orateur.

*Joseph Rémy Vallières de St. Réal*, Ecuyer, un des Citoyens représentant la Haute-Ville de *Québec*, s'est levé, et s'adressant de la même manière au Greffier, a proposé à la Chambre pour son Orateur, *Jean Thomas Taschereau*, Ecuyer, dans laquelle Motion il a été secondé par *Eustache Nicolas Lambert Dumont*, Ecuyer.

Mr. Taschereau proposé comme Orateur.

*Charles Richard Ogden*, Ecuyer, un des Bourgeois représentant le Bourg des *Trois-Rivières*, s'est aussi levé, et s'adressant de la même manière au Greffier, a proposé à la Chambre pour son Orateur, *Joseph Rémy Vallières de St. Réal*, Ecuyer, dans laquelle Motion il a été secondé par *Louis Bourdages*, Ecuyer.

Mr. Vallières de St. Réal proposé comme Orateur.

Après des Débats relativement aux trois derniers Messieurs proposés, la Question a été mise par le Greffier, Que *Denis Benjamin Viger*, Ecuyer, prenne la Chaire de cette Chambre comme Orateur.

La Chambre s'est divisée :

Pour 10

Contre 17

Ainsi elle a passé dans la Négative.

Motion sur Mr. Viger négative.

La question a été de la même manière mise par le Greffier,

Que *Jean Thomas Taschereau*, Ecuyer, prenne la Chaire de cette Chambre comme Orateur.

La Chambre s'est encore divisée :

Pour 11

Contre 16

Ainsi elle a aussi passé dans la Négative.

Motion sur Mr. Taschereau négative.

La Chambre appelant alors unanimement Mr. *Vallières de St. Réal* à la Chaire, il y a été conduit par Mr. *Ogden* et Mr. *Bourdages*, où étant, il a témoigné qu'il étoit

Mr. Vallières de St. Réal élu Orateur.